
ESPORTS: El CD Benicarló ha de guanyar
aquesta setmana al Vila-real per seguir la ratxa
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Manola Roca, fa entre quinze i vint anys
es van crear pous de gran capacitat en
diverses partides del nord de la ciutat
que van pe~udicar greument a l'agricul
tura.En aquest sentit, Roca explica que
van ser molts els agricultors que "van
haver de deixar de conrear les seves fin
ques, ja que la sal amb la qual sortia l'ai
gua impedia plantar a menys de 400
metres de la mar". Actualmen~ la situa
ció no ha canviat molt i segons el presi
dent de l'entitat la qualitat de l'aigua ja és
"molt justa", ja que la salinització és molt
elevada i es corre el risc que no arribe
aigua a la zona o que la que arribe no
permeta una vida normal ja que "no es
podria fer cap ús d'ella".

En aquest senti~ entre 40 i 50 finques
de conreu d'una hectàrea compreses en
aquestes tres partides i des de la nacio
nal 340 cap al mar, podrien veure's afec
tades per aquesta situació, assegura
Roca, encara que les conseqüències
s'anirien desplaçant en poc temps cap a
la part més agrícola situada entre la
carretera nacional 340 i l'autopista.
Quant a llars, comenta el president del
col· lectiu veïnal, que al voltant de 400
famílies podrien sofrir les conseqüències
de la falta d'aigua, el que vindria a ser
prop de 1.500 persones que resideixen
en la zona

Sense aigua potable
Una situació que, segons Roca, és

"tercermundista", ja que en aquesta àrea
no es compta amb cap infrastructura i ni
tan sols es gaudeix del servei d'aigua
potable",ens anem nodrint dels pous que
van construir els nostres avantpassats"
però ara "l'associació reivindica la
implantació de serveis mínims".

CARXOFA: Tendra, especialment tendra, per a la nos
tra Noemí Oms. Amb el seu verb fàcil i la seua immen
sà capacitat comunicadora, va deixar bocabadats, gra
tament impressionats, tots els assistents a la presenta
ció de la falla Benicarló.
PANISSOLA: A una bassa plena de panissoles,

i en calçotets, haurien de tirar els regidors Escuder i Guzman
per la seua tova manera d'entendre el concepte d'oposició.
L'alcalde diu que fer públiques les dades sobre els infames

abocaments a la plalja del Morrongo és "electoralisme" i ells
no diuen aquesta boca és meua. Més marxa, cavallers !

L'Associació de Propietaris de les
Partides Riu, Surrac i Aiguaoliva de
Benicarló mira amb preocupació el trans
vasament de l'Ebre. L'extracció i transfe
rència de l'aigua de l'Ebre cap a les con
ques del sud del llevant espanyol podria
suposar, segons advertia la plataforma
en Defensa de l'Ebre que s'estragués
d'aigua dels aqüífers de la zona nord de
riu Sénia miljançant la creació de pous
en la zona de domini públic, una cir
cumstància que afectaria, i no poc, la
vida normal d'aquestes partides de la
ciutat

Segons la plataforma en defensa de
l'Ebre, els mesos d'estiu són els piljors a
nivell de cabal del riu, ja que en la majo
ria de les ocasions ni tan sols s'arriba a el
cabal ecològic, és a dir, el necessari per
a mantenir el delta viu. Paral'lelament,
l'època estival és la que més necessitats
crea en les zones del llevant espanyol,
en coincidir amb l'entrada massiva de
turistes. Aquesta situació podria fer que
les autoritats pertinents, davant la falta
d'aigua en el riu i la necessitat hidrològi
ca en el sud, construïsca pous dels quals
s'extragués aigua amb la finalitat de
transvasar-la. Les extraccions en
aquests pous dificultarien, sens dubte l'a
rribada de l'aigua a les zones costane
res, zones com el litoral del nord de
Benicarló.

Actualment, només una d'aquestes
tres zones, la partida del Riu, gaudeix
d'aigua potable, la resta bàsicament uti
litzen l'aigua de pou per als seus quefers
diaris. inclòs el reg en el cas dels agricul
tors que tenen finques en aquesta zona.

Segons el president de l'associació de
propietaris d'aquestes tres partides,

Conreu:
Conseqüències del tranvassament
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El PSOE denuncia caos circulatori
a l'entorn del nou Mercadona

no està en vies d'execució".
"Fa un parell d'anys es va

encarregar un estudi al RACC que
ha servit per a puntualitzar una
sèrie de qüestions, no obstant això
el problema de Benicarló no és
únicament circulatori sense urba
nístic" adverteix Escuder, i "les
mesures preses fins el moment
només desplacen els embussa
ments a altres llocs". En aquest
sentit, el portaveu socialista expli
ca que els embussaments en les
rotondes de Jacinto Benavente
s'han traslladat a l'encreuament
entre Pío XII i Cessar Cataldo.
D'altra banda, assegura que la
cruïlla de la plaça doctor Pera i el
carrer Ulldecona sempre ha estat
una zona problemàtica a nivell de
tràfic, i, actualment, l'és encara
més a causa de la concentració de
vehicles. Per tot això, considera
Escuder que "es van gastar molts
milions en l'estudi del RACC i no
ens ha servit de res; a més els
nyaps fets no solucionen el proble
ma perquè el parc mòbil també
s'ha incrementat i no han pres cap
mesura".

Des de les files socialistes, es
lamenta que si ha arribat a les
seves oïdes "les queixes dels
veïns d'aquesta zona pel caos cir
culatori, que es concreta amb
aparcaments en doble fila, carrers
estrets de doble sentit en les quals
si vénen cotxes de cara deuen fer
marxa enrere perquè passin els
altres cotxes, igualment serà
conegut aquest fet pel regidor de
torn".

En aquest sentit, des del grup
municipal socialista es recorda al
consistori que dues mesures glo
bals necessàries serien "la creació
d'una circumval·lació i la implanta
ció d'adreces úniques com criteri
general". "Avui en dia són incapa
ços de resoldre la situació perquè
manquen de disseny ni projecte a

Actualment els
camions de gran

tonatge han de descarre
gar ocupant espai en el
carrer Pérez Pina perquè
en el seu moment l'ajunta
ment no va obligar a l'em
presa a crear una zona en
els terrenys dirigida "
a aquesta activitat.

íí-------.

fomentant si cap un major caos
circulatori perquè en el seu
moment l'ajuntament no va obligar
a l'empresa a crear una zona en
els terrenys dirigida a aquesta
activitat. D'altra banda, Escuder es
pregunta que ha passat amb la

Carrers on se produeix el conflicte circulatori

I] I Partit Socialista critica la
falta de mesures preses
per part de l'ajuntament
de Benicarló per a evitar

aspectes com els efectes negatius
que pugui provocar el creixement
de la ciutat i l'obertura de nous
negocis.

Els socialistes posen com
exemple la zona on radica el nou
Mercadona. Asseguren que el
Govern del Partit Popular no ha
pres cap tipus de mesura per a
solucionar el creixement circulato
ri que s'ha produït en els carrers
adjacents a l'esmentat supermer
cat.

Segons el portaveu del partit
socialista a Benicarló, Enric
Escuder, el trànsit a la zona és
especialment caòtic a determina
des hores del dia, ja que, a més
del centre comercial existent,
també rau en les seues immedia-
cions un col'legi, el Francesc
Catalàn. zona verda que estava programa-

Escuder recorda, d'altra banda, da en aquest espai i que es va
que actualment els camions de traslladar a un altre punt de la geo-
gran tonatge han de descarregar grafia local amb el compromís que
ocupant espai en el carrer Pérez es desenvoluparia en el seu
Pina, de manera que s'acaba moment i que de moment, "encara
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Sabent el que passaria amb la instal-lació
de Mercadona no es van prendre mesures

curt termini" assegura Escuder.
Així doncs, el líder socialista no
entén la situació del carrer
Moreres, que qualifica com d'au
tèntica "vergonya", ja que es trac
ta d'un vial "necessari per a acce
dir al centre de la ciutat" i tot així
es troba e una situació proa pre
cària. A més, recorda que s'estan
impulsant projectes que provo
quen el creixement del tràfic rodat
com és el cas del centre comer
cial, però, no obstant això, "no es
prenen mesures".

Per tot això, consideren que
"el creixement és bon però no
només per a penjar-se medalles
cada quatre anys, perquè el que
no és de rebut és que, com sem
pre, no es donen solucions a les
coses i es deixa als veïns desem
parats", així mateix, critiquen que
"el senyor Mundo intenta arreglar
la circulació en unes zones men
tre té totalment oblidades altres".
En aquest sentit, li suggereixen al
consistori que deixe d'aplicar
pegats i opte per "un pla de circu
lació ben plantejat per al conjunt
de la ciutat i no com fins ara que
es dediquen a anar fent canvis
per zones sense tenir en compte
la resta de la població".

La polèmica amb la creació i
ubicació del nou Mercadona no
es nova. Ja en el seu dia, fa vora
dos anys, el Bloc Nacionalista es
possicionava en contra d'aquesta

decisió, considerava sospitós que
curiosament, una zona cataloga
da en bona part com verda al
PGOU, amb un límit baix d'edifi~

cació, es vulgués requalificar com
a zona comercial a proposta
d'una empresa o d'un intermedia
ri, per a situar en ella una zona
comercial amb el seu aparca
ment.

D'aquesta manera, aquella
zona, en un principi, de poc valor
econòmic i comercial per la seua
naturalesa de plaça verda princi
palment, acabava convertint-se
de cop i volta en un important
nucli comercial, a proposta, curio
sament de la iniciativa privada
que havia comprat els terrenys
que en un principi careixien de
valor. Una "visió de futur" de l'e
quip de govern que un any abans

no havia sorgit, ja que la proposta
va ser desestimada per tots els
grups polítics inclòs el PP, això si
faltaven quatre dies per les elec
cions i això els hagués represen
tat una bona pèrdua de vots.

En aquell moment, aquell
canvi de possicionament va pro
vocar el naixement de diverses
preguntes per part de l'oposició
nacionalista, com ara el per què
d'aquell canvi sobtat, o el per què
s'havia de renunciar de sobte a
una zona verda, ja que com el
temps ha demostrat el canvi d'u
bicació cap al costat de la nacio
nal 340 i a la cotxera de Martínez,
com marcava el compromís no
s'ha complert.
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Aventura i condició humana
n Ibert Sanchez Piñol, La
,,~~ pell freda, Barcelona, La

Campana, 2002 ("Toc de
ficció", 28).
Albert Sanchez Piñol (Barcelona,
1965) va guanyar el 1997 el Premi
de Contes Alambor. Després d'ha
ver publicat un recull de contes
(Les edats d'or, 2001), recentment
ha sorprés el panorama literari
català amb aquesta primera
novel·la que ha obtingut un èxit
inusual: ja se n'han publicat vuit
edicions -fet remarcable en la nos
tra cultura i lIengua- i s'han venut
els drets de traducció a diverses
llengües (alemany, anglés, castellà,
franGés, italià, suec... ). Les raons
d'aquesta bona acollida, com sem
pre, són difícils d'aïllar, però un cop
llegida l'obra no són incomprensi
bles.

El plantejament i la història s'ins
criuen en la millor tradició de la
navei, la d'aventures i fantàstica del
segle XIX. El protagonista i narra
dor és un activista irlandés que,
decebut de la independència del
seu país (som, per tant, als anys
vint), accepta una ocupació d'oficial
atmosfèric en una deshabitada illa
atlàntica prop del cercle antàrtic. Un
cop allà, però, descobreix que no
està sol. Hi viu un desconcertant
personatge, Batis Caffó, que pre
sumptament té cura del far. Però,
sobretot, descobreix que de nit l'illa

és atacada per una mena de mons
tres amfibis que surten de l'oceà.

Després dels primers dies de
sorpresa i horror, el protagonista
s'alia amb Caffó, un home estrany i
violent que manté relacions amb
una femella dels amfibis domesti
cada. Des de llavors, la vida a l'illa
se centrarà en una escalada de vio
lència per sobreviure als atacs noc
turns, que cada cop seran més fre
nètics. L'estada en aquella petita
illa esdevé un vertader descens als
inferns. Però el contacte amb l'am-,,----.

El plantejament i la
història s'inscriuen en la
millor tradició de la

novel·la d'aventures i fantàs
tica del segle XIX. El prota
gonista i narrador és un acti
vista irlandés que, decebut
de la independència del seu
país accepta una ocupació
d'oficial atmosfèric en
una deshabitada illa , ,
atlàntica prop del cer-
cle antàrtic

fíbia de pell freda obrirà perspecti
ves que portaran la narració per
camins insospitats per al lector.

De manera magistral, Sanchez
Piñol combina les tècniques narra
tives de la tradició de Daniel Defoe,
R.L. Stevenson o Joseph Conrad 
confegint un llibre que recorda molt
aquelles lectures engrescadores
que enxampen el lector per la his
tòria que narren- amb una reflexió
com més va més aprofundida
sobre la condició humana. L'obra
planteja qüestions com la difusa
frontera entre la humanitat i l'ani
malitat, les raons que motiven l'en
frontament i la violència, el cercle
viciós que suposa el llenguatge de
la força. Fins al punt que l'illa, el far
i tot el que envolta els (pocs) perso
natges de la novel·la prenen una
significació gairebé al'legòrica, con
figuren un microcosmos on es
juguen moltes de les tensions i sen
timents que mouen els homes: la
por, l'amor, el desig, la crueltat. ..

Però, cal tenir-ho en compte, el
gran mèrit de l'obra és explicar això
sense forçar la lectura. És a dir, que
no és necessari entendre el sentit
de la història per gaudir-ne, ja que
tot el que se'ns explica és una
aventura que ens arrossega, amb
moltes dosis d'imaginació i origina
litat. És un llibre que es pot llegir,
per tant, a un doble nivell, i qui
vulga quedar-se amb l'aventura de
la trama no en quedarà decebut, ni
necessitarà res més.

Carles Lluch

Concert al Palau de Congressos de Peníscola
El passat diumenge 8 de febrer

a les 12 h., la Banda Municipal de
Castelló i les Veus de Cambra de
Vila-real oferiren un concert conjunt
al nou i elegant Palau de
Congressos. Les obres que inter
pretaren foren, en la 1a part, una
selecció de "El fantasma de "òpera"
d'A. Lloyd Webber -música adapta
da per a banda i textos traduïts al
castellà. En la 2a part, una selecció
de "West Side Story" de Leonard
Bernstein -també amb una vistosa

adaptació per a banda però amb
textos originals.

El resultat va ser força original.
No és molt comú sentir veus amb
acompanyament bandístic ja que
sol ser incompatible: la gran quanti
tat d'instruments de vent sempre
acaba menjant-se les veus. A més,
l'acústica de la sala tampoc va aju
dar gaire. Metalls i percussió,
situats al fons de l'escenari sembla
ven amplificats, en canvi, fustes
agudes i veus, més propers al

públic, perdien volum i no projecta
ven. Malgrat tot, el concert no va
deixar de ser una bona iniciativa per
part de les dues agrupacions i dels
seus patrocinadors.

El públic va respondre molt posi
tivament i la Municipal i les Veus de
Cambra oferiren, en agraïment, un
bis. El públic de la nostra zona "limí
trof' demana més concerts i espec
tacles a les sales de les quals dis
posem.

Olga Lluch
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Senyora Garcia
Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 420

~.iQ ada vegada que escric
aquesta primera frase i

~ veig pujar els dígits, penso
que potser siga la darrera

vegada que ho faig. Però no es
pense, senyora meua, que serà
per falta de ganes, no. La meua
reflexió va per un altre lloc. Mire
vosté, si segueixen per aquesta
línia de no trobar res ben fet i fins
i tot s'atreveixen a plantejar dub-

~Els de la premsa de Benicarlórse'n van a sopar de gorra
(almenys un la portava) a l'al
bergue. Un total de vint perso
nes van anar a omplir el pap.
Vint! O siga vint elements que
viuen de la informació. Clar,
dos emissores de ràdio, dos tele
visions i dos mitjans de comuni
cació escrita. Com /tan canviat
els temps!

tes sobre una obra tan vital per al
gran capital i l'oligarquia espe
cul·lativa com és el pla hidrològic
nacional, els seus dies als
quioscs estan comptats.

Seria una llàstima perquè a
vore què faré jo els dimarts a la
tarde en lloc de teclejar lletres al
meu irreductible 386. Però mentre
no arribe aquest moment, seguiré
enviant les meues col·laboracions
altruistes cada setmana fins que
vosté me les vulga publicar o me
n'assabente que els del futbol
reben algun tipus de gratificació,
bé siga crematística o en espècie,
que plegaré motu propio. També
plegaré el dia que veja censurat,
retallat, resumit i/o acursat algun
fragment de les meues col·labora-

cions.
Anem al gra. Em sembla que

els llauradors han dit alguna
vegada que volen el phn, però
que d'això d'agafar-los aigua dels
pous ni en volen sentir parlar. O
siga, que segons el que he llegit
al tema de la setmana, quan falta
rà aigua per omplir les piscines,
regar camps de golf i abastir els
llacs artificials de terra mítica,
trauran l'aigua dels pous. És un
bon mètode per urbanitzar tot el
nostre terme municipal perquè els
cultius s'assecaran per la salinit
zació de l'aigua de reg, al mateix
temps que el Delta de l'Ebre se
l'anirà menjant la mar i les nostres
barques deixaran d'agafar llagos
tins i altres espècies. No estaria
de més preguntar a la gent de la
mar per les conseqüències que
podria tenir el transvasament en
les seues captures. És una llàsti
ma que el pp haja convertit
aquest faraònic i desgavellat pro
jecte en bandera electoral, tot
enganyant i deient mitges veritats
als possibles beneficiats. Totes
les coses que havien criticat als
socialistes, ara les fan ells.
Polítics.

El psoe fa una jornada de
reflexió sobre els pressupostos.
Però no diu res del polígon, ni de
l'abocament de merda al
Morrongo. De tant en tant els
socialistes es despengen amb
una nota de premsa que vol ser
"graciosa" però que té tan poca
gràcia que no en té gens. Sense
dubte, el nostre alcalde està pas
sant la legislatura més tranquil'la
de tota la seua carrera política.
Per un costat, el bloc li fa la feina
bruta, i per l'altre els socialistes
que no baixen de la figuera. Qui
com ell!

Els de la premsa de Benicarló
se'n van anar a sopar de gorra

(almenys un la portava) a l'alber
gue. Un total de vint persones van
anar a omplir el pap. Vint! O siga
vint elements que viuen de la
informació. Clar, dos emissores
de ràdio, dos televisions i dos mit
jans de comunicació escrita. Fa
només vint anys amb prou feines
n'hi havia un parell de pioners que
s'hi dedicaven. Com han canviat
els temps!

Secció fixa fallera. Dos falles,
dos mantenidors, dos alcaldes,
dos partits polítics. Tothom pot ser
mantenidor. La falla dels "crics"
posarà un deejay dalt de la barra.
Es crearà algun dia la figura de la
"padrina de la marxa" o el "dis
joquei honorific"? Però la figura
que més he sentit que demana la
gent és la "padrina de la puntuali
tat", perquè es veu que no hi ha
manera de començar un acte d'a
questes característiques a hora.

L'alcalde es queixa que el que
diuen dels abocaments incontro
lats al Morrongo són qüestions
electoralistes. Com es veu que
amb això no n'hi havia prou, va i
amolla un "en cap cas hi va
haver perill". Sense dubte, la
mesura més encertrada va ser la
retirada de la bandera blava; fet,
que com tothom sap, comporta la
immediata immunitat dels banyis
tes als microbis i coliformes que
habiten l'entorn marítim.

L'ESPIFIADA DE LA SETMANA
Faltes d'ortografia, moltes fal

tes d'ortografia. També paraules
com "rec" o "paré", que segura
ment provenen d'algun argot
propi. El Povet no va jugar? Sí
que m'estranya. Què va passar
amb els Premis Xavier Arín. No
va anar ningú?

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Joan Manel Ferrer
Número 1 al Senat pel BLOC per Castelló

rJ ls diversos partits polítics
calfen ja motors per les
eleccions generals que.

se celebraran el pròxim 14 de
març. El Bloc nacionalista
Valencià ha volgut que per als
pròxims comicis, la comarca del
Baix Maestrat i d'entre ella,
Benicarló siga una de les ciutats
més productives a l'hora de pre
parar la llista. En aquest sentit,
Maria Josep Arayo ha estat esco
llida coma número 4 per al
Congrés per la província de
Castelló, mentre que Joan Manel
Ferrer és el número 1 al senat.
Joan Manel, què es el que ha
propiciat que fos vosté escollit
com a candidat al senat pel
Bloc a Castelló?
Des del partit han considerat que,,-----.. El regidor nacionalista Joan Manel "Quiterio" serà el candidat al Senat

Des del partit han con
siderat que els resul
tats comarcals obtin-

guts en les passades elec
cions eren importants i que
la feina que es fa es la
correcta, per tant, han cre
gut havíem de portar el pro
jecte endavant, tant Maria
Josep Arayo, que va de
quarta al congrés, "
com jo, de número 1
al senat.

els resultats comarcals obtinguts
en les passades eleccions eren
importants i que la feina que es fa
es la correcta, per tant, han cregut
havíem de portar el projecte enda
vant, tant Maria Josep Arayo, que
va de quarta al congrés, com jo,
de número 1 al senat.
Què faria falta perquè vosté

pugués arribar al senat?
L'altra vegada el Partit Popular va
obtindre tres senadors amb
130.000 vots i el PSOE 2 amb
75.000 per tant per obtindre'n un
el Bloc farien falta 75.000 vots. No
obstant, més enllà d'aconseguir
un escó al senat el que es pretén
és consolidar el bloc com una
força política i seguir endavant
amb el projecte nacionalista.
Quina utilitat té avui en dia el
senat?
El senat es una cambra de repre
sentació territorial on s'aproven o
se deneguen les lleis i això és
important perque se determina el
futur del territori.
Considera vosté que el Senat
hauria de tindre actualment
més poder?
El poder que puga tindre el senat
li'l donen els polítics que hi ha
dins. Als partits grans la disciplina
de partit impedeix als senadors
votar el que creguen més conven
ient, però això al Bloc no passa

tenim llibertat per a triar i votar.
Què faria vosté en el cas d'arri
bar al senat?
Millorar propostes del nostre terri
tori i projectes com per exemple el
de trens de rodalies, donar suport
al petit propietari davant les grans
constructores, treballar per un
urbanisme sostenible i un turisme
sostenible, proposar llei de defen
sa del medi ambient i treballar per
la transparència política.
Quin es el salari d'un senador?
No tinc ni idea.
Seria compatible exercir de
bomber i senador alhora?
Com a funcionari públic que es el
bomber podria demanar la exce
dència. Actualment no la he
demanat perquè en estar a la
mateixa població me és possible
compatiblitzar-ho, però clar treba
llant a Madrid és un altra situa
ció... en tot cas les urnes ho diran.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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-Kan TT Project posà la música dissabte
-Pintura a la cafeteria" La granota"

- El grup cantete project va posaria nota musical i artística la vesprada de
(dissabte amb un excel·lent concert de jazz a la plaça Sant Joan, enclava
l da en al zona de vianants de la ciutat. Aquest era un dels actes previstos
, en l'agenda cultural del mes de febrer.
1. - Jenifer Gage exposara una mostra de les seues pintures a la Cafeteria
, "La granota" fins el 27 d'aquest mes.
. L'Escola de la Natura d'lrta, fins el 27 d'aquest mes romandra oberta

Redorat e,
El regidor d'urbanisme de
l'Ajuntament de Benicarló,
José Antonio Redorat ha sortit

al pas de les crítiques realitzades per
l'associació de veïns de les partides
Sanadorlí, Plamar i Cervellona des
d'on es lamentava la manca d'infor
mació per part de l'ajuntament en
relació amb el projecte de l'ambulato
ri. Segons Redorat, s'ha treballat en
tot moment per l'interès públic i fins el
moment només s'han pres decisions
per a poder dur avant el pla especial
de reserva de sòl, un tràmit que con-

Cartes, nl
L'associació de veïns Sanadorlí, Palmar i Cervellona ha

comunicat i ha donat còpia del Pla Especial per Reserva de
sòl dotacional, que sense avisar-nos ha presentat al públic
l'Ajuntament, perquè els afectats puguen fer les alegacions
dintre del plaç establert per la llei.

Ens hem reunit amb tots els grups polítics presents a l'a
juntament per adreçar-los el nostre malestar per la forma en
que se segueixen fent les coses a Benicarló, sense parlar
amb la gent afectada. La mateixa associació ha presen
tat al.legacions, independenment de les presentades pels
veïns afectats i la petició que es programe tot el sector afec
tat si de veritat es necessari perquè Benicarló puga dispo
sar de sòl dotacional.

L'associació de veïns d'aquestes partides vol deixar molt
clar a tota la població de Benicarló la disponibilitat dels pro
pietaris per desenvolupar la zona. Tornen a repetir que va
presentar propostes per urbanitzar Corts Valencianes
demostrant la bona voluntat i ganes de col.laborar amb l'a
juntament i que si no es va fer amb l'ambulatori és perquè no
se'ns va comunicar aquesta necessitat.

De la trobada amb l'Alcalde volen destacar que ens va
confirmar personalment la reunió amb un constructor que
disposava de terrenys a la zona afectada. Els representans
de l'associació presents li varen fer arribar el rebuig a aques
ta manera d'actuar. No pot ser que un constructor junt a l'al-

calde, decideixquen que sis finques d'uns veïns que no
estan presents en la reunió, perden la finca perquè es
necesssite zona verda i sense compensacions.

Per altra banda la informació que ens havia fet arribar el
Sr. Redorat és que l'ajuntament treballava per fer una refor
ma del PGOU. La nostra sorpresa ha estat veure com l'a
juntament presente un pla sorpresa basant-se en l'antic
PGOU. Que passarà amb els drets d'aquestos propietaris si
després es canvie el PGOU? Segurament els drets, legítims,
d'aquest constructor, estem segurs que es respectaran ja
que ho ha pogut negociar personalment amb l'alcalde, però
i tots els altres?

D'altra banda pensem que una cosa tant important com
és l'assistència sanitària de Benicarló no pot dependre d'un
pla fet a corre-cuita. Calen informes i sobre tot escoltar als
usuaris. Benicarló ja no és un poblet i ha rebut moltíssima
gent que té dret a aquesta assistència. A l'actual ambulatori
sols tenim una altura edificada, però si es fan les tres altu
res que es volen fer al nou, resulte que quasi tenim més
metres quadrats. Aleshores qué guanyem?

Per finalitzar, tots els ciutadans de Benicarló han de tindre
clar que s'estan urbanitzant moltes zones de Benicarló, par
tida Solaes, Povet, etc. i que totes han de contribuir cedint
terrenys per poder posar els serveis que el nostre poble
necessita. AV de Sanadorlí, Palmar i Cervellona

~ ~I
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s defensa de les crítiques veinals
En relació a que les fin-

ques d'un regidor sortiran
beneficiades, el responsa
ble d'urbanisme qualifica
va les afirmacions de "des
afortunades i fora de lloc"
ja que el regidor en qüestió
era i és aliè a totes aques
tes decisions.

sidera no necessitava de la participa
ció ciutadana. Segons l'edil d'urbanis
me, seran les pròximes passes a
seguir, especialment a l'hora d'apro
var i desenvolupar el pla parcial quan
se sol, licita la col'laboració i aporta
cions dels veïns afectats. En aquest
sentit, Redorat comentava respecte a
les finques afectades que la ubicació
de la zona dotacional i la zona verda
es podrà negociar i acordar en els trà
mits posteriors, ja que en la decisió
presa únicament es pretenia avançar
en el projecte del centre mèdic perquè

puguin arribar aviat les inversions.
En relació amb les acusacions del
col·lectiu veïnal que asseguren que
les finques d'un regidor sortiran alta
ment beneficiades amb les obres, el
responsable d'urbanisme qualificava
les afirmacions de "desafortunades i
fora de lloc" ja que el regidor en qües
tió era i és aliè a totes aquestes deci
sions.

otes, ••• el seu torn de paraula
Senyora directora,

Li escric aquesta carta
amb la intenció deixar cons
tància dels desagradables
sentiments que tenim moltes
dones en aquests dies que
està deixant de ser notícia
l'anomenat terrorisme de
gènere.

Terrorisme de gènere.
, Violència domèstica. Diga-li

com vulga, pense que si es
poguera eradicar quasi no
caldria buscar altres terroris
mes.

Tant m'és de quin signe
polític o religiós siga el presi
dent d'una comunitat autò
noma l'edat del qual feia
pressuposar que podia tin
dre més sentit comú. Sentit
que en aquest cas confirma
que és .sl menys comú dels
sentits.

No s'aguanta per cap
banda, no hi ha per on aga
far les declaracions del (bo?)
de don Manuel. Jo, coma
dona i com a mare, només li

diria això: pose's la mà al pit
i mire el seu dilatat passat (el
futur difícilment ho serà tant,
de dilatat) i pregunte's, diria
el mateix si la xiqueta agre-,
dida fóra la meua néta?

Suposo que, com tants
com vosté, em diria que ni a
la seua néta, ni a sa filla, ni a
sa germana, ni asa mare
podria passar-los res de
semblant perquè per a això
estan vostés, els mascles
ibèrics, disposats a defen
sar-les, a educar-les i a pro
tegir-les... sobretot quan
compleixen amb totes les
seues exigències.

No serà -em pregunto
que homes així (no ho són
tots, per sort), senten que
aqueixa dependència de les
coses femenines els humilia
si l'admeten i opten per
imposar-se per la via més
ràpida i eficaç al seu abast,
la força bruta?

Que no, que no és en
absolut admissible que en el

segle XXI encara haguem
superat -i lluny n'estem
encara" l'obstacle de la lluita
de sexes; que el desig de
domini faça que es perden
tants i tants valors humans
perquè molts cervells estan
ocupats, tan ocupats a
dominar que no els hi cap
res més.

Millor ens aniria, al meu
parer, si començàrem i
posàrem bé els solaments
de les nostres obres en
comptes de començar les
cases pel terrat.

Terrorisme de gènere, el
pitjor de tots, les, coses
sense importància de la
vida...

Sento molt de respecte
per les persones grans imolt
grans, m'agrada tindre en
compte els· seus pensa
ments. En aquest cas no
penso però que se li puga
concedir el benefici del
"repapieig" al qual, per edat,
podria aspirar el senyor

Fraga. Aquestes coses que
va dir no es diúen a cap
edat... a no ser que s'hagen
viscut i interioritzat sempre
així, com sembla ser el cas.

Entendré si La Veu no vol
publicar aquesta carta, i
agtairé que la publique. Em
resistia a escriure per pere
sa i pel fàstic que em provo
quen tantes i tantes barbari
tats diverses i multicolors
amb què ens obsequia l'e
xistència.

Si ofenc, no ès la meua
intenció. Només constato un
fet que com a dona i mare
em repeHeix més que cap
altre. Què hi farem si amb el
cervell de mosquit que Déu
em va donar aquestes
"coses sense' importància"
em preocupen més que les
"grandeses" ?

Una dona indignada
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~ ~ MEDI AMBIENT ~ ~ ~

Tres erres -- Reciclatge (1)
una entitat determinada, li paguen[Jj n dels temes que han aixe- una quantitat per cada envàs posatl li cat més polèmica en els pri- al mercat que du un logo identifica-

~ mers mesos d'aquesta dor; a l'Estat Espanyol hi ha tres
legislatura municipal ha sigut la ges- SIG, Ecoembalajes -gestiona enva-
tió dels residus. Els reiterats incen- sos de plàstic- bricks, lIaunes...-,
dis de l'abocador d'inerts del camí Ecovidrio -envasos de vidre- i el
Moliners han provocat les protestes SIGRE -medicaments i els seus
dels veïns de la partida Clotals. La envasos. El productes adherits a
"inesperada" destinació de r:n?lts recollidores no els sortia econòmic Ecoembalajes i a Ecovidrio duen
dels residus del Punt Verd MUnicipal venir al poble per buidar una part com a logo una fletxa helicoïdal ano-
-eren transportats fins l'abocador d'i- dels contenidors i anar-se'n amb el menada "punt verd". Parts de les
nerts- aixecà la polèmica. camí mig ple. El regidor esperonava aportacions econòmiques fetes per

La Regidoria de Medi Ambient els ciutadans a mostrar el seu civis- les empreses es cedeixen a le~ t

promogué a finals de l'octubr~ p~s- me caminant fins un altre contenidor Comunitats Autònomes I
sat una campanya de consclencla- que estigués buit. Ajuntaments que s'encarreguen d~
ció ciutadana sota el lema "les tres A Alemanya, a 1991, s'aprovà el la recollida selectiva amb conteni-
R: reduir, reutilitzar i reciclar'. decret Tópfer sobre eliminació de dors i de les campanyes de cons-
L'element principal de la campanya residus d'envasos. La norma obliga- cienciació. Les plantes de reciclatge
fou un tríptic. A la seva portada es va als fabricants a recollir -en certs i el transport són gestionades pel
veuen tres contenidors -el blau del casos al punt de venda- i aprofitar SIG. A 2001 Ecoembalajes i
paper, el verd del vidre i el g~oc d~ls els envasos i embalatges, bé reutilit- Ecovidrio van gestionar 792000
envasos- disposats en vertical I a zant-Ios bé reciclant-los. A 1993, tones d'envasos, amb un reciclatge
sota tres erres, una blava de reduir, com la indústria alemanya del reci- del 33% del total envasos emprats,
una veda de reutilitzar i una groga clatge no fou capaç d'absorbir tot el~ acomplint l'objectiu de la Directiva
de reciclar. Hi ha una intenció de residus recollits, aquest foren expor- 94/62/CE.
relacionar cada contenidor amb una tats a altres països europeus a cost El sistema escollit per la majoria
de les erres i el procés que repre- zero o gratis. Per evitar l'enfonsa- d'empreses ha sigut el SIG i no ~I
senten. A l'interior del tríptic, sota la ment del sector de la recollida selec- SDDR i el reciclatge front a la reutl-
frase "reciclar futur verd", hi figura tiva i reciclatge dels diversos països, litzaci6. La participació dels ciuta-
una equació on la suma dels tres s'aprova a 1994 la Dir~ctiv~ dans consumidors és fonamental:
contenidors és igual a un arbre verd 94/62/CE relativa a envasos I resl- paguen el punt verd d'un producte
i viu. Sota la frase "no reciclar futur dus d'envasos. Fou transposada a inclòs en el preu i desprès són res-
desert", on la suma dels tres conte- la legislació estatal amb ~a !Iei ponsables de la recollida selectiva
nidors ratllats en ")(" és igual a un 11/1997. S'estableixen un objectius dels residus. Caldria assenyalar
arbre sec i mort. Hi figuren les defini- quantificats per a l'any 2001. Cal que, segons la legislació, són les
cions de reducció -conjunt de mesu- reciclar entre el25 i 45% en pes dels empreses les autèntiques responsa-
res destinades a disminuir la pro- residus d'envàs i un reciclatge mínim bles de la gestió dels residus i no els
ducció de residus-, reutilització -fer del 15% de cada material (vidre, consumidors. A més com les empre-
servir un producte usat diverses paper, plàstic, metall... ). S'haurà ~~ ses i SIG han optat pel reciclatge
vegades per la mateixa finalitat que valoritzar -reciclatge més incineraclo front a la reutilització, els consumi-
tenia originàriament sense generar amb aprofitament de l'energia- d'un dors no poden escollir envasos reu-
residus- i reciclar -utilització dels 50 a 65% en pes. Els industrials tilitzables perquè no hi ha al mercat
materials en forma de residu per fer poden gestionar els residu~ dels -iogurts retornables per exemple.
el mateix producte o altres de nous. seus envasos miijançant el sistema Les tres erres s'han reduït de fet a
Hi ha també uns consells sobre com de dipòsit, devolució i retom (SDDR) una, el reciclatge. Es vol responsa~i-
fer les compres, evitant els empa- i el sistema integrat de gestió (SIG). Iitzar els ciutadans de la separacIó
quetats excessius, escollint el~ AI SDDR, es cobrarà als consu~i- dels envasos en origen o recollida
envasos de materials reciclat o recl- dors una quantitat per cada envas selectiva apel'lant al civisme, però
c1able o sols comprant allò necessa- que serà retornada ~mb la. seva els majors responsables són les
ri. S'ha protestat diverses vegades devolució. AI SIG, entitats privades empreses i els SIG. Però, no hem
sobre la mancança de contenidors i sense ànim de lucre garantiran la de deixar de separar els residus en
que alguns d'ells romanen plens recollida selectiva dels residus i el els diversos contenidors encara que
durant molt de temps. El Regidor de seu posterior reciclatge o reutilitza- d'una forma "més conscient".
Medi Ambient contestà aquestes crí- ció. Les empreses s'adhereixen a Pere Bausà
tiques dient que a les empreses •••••

••• •• ••• ••• •• • • • • • ••• • • • • ••• • • • •• • ••• • •• •• •• •• •••• • •• • •• ••• •• •• •••• • •• • • •• •••••
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Alguns dels alumnes prenent notes sobre el que observaren Vidres, bricks, llaunes i plàstics van ser elements trobats en la caminada

o twa eh 2 •• 't
Els alumnes del C.P. Francesc Catalan participen en una nova edició del projecte

europeu Coastwatch. En l'excursió van trobar força residus per tot el litoral

Plataforma telemàtica

~!IIIIIII!III ilIuns 15 de desembre hem
dut a terme l'observació del
nostre litoral, des del barranc

¡¡¡""'¡iiiIll::òiI d'Aiguadoliva fms la
Rambla Cervera, dins del Projecte
europeu Coastwach 2003.

La sortida l'hem feta els alumnes de
cinquè i sisè del Col'legi Públic
Mestre Francesc Catalan, amb el
mateix objectiu que el d'edicions ante
riors: estudiar l'estat de la costa, dins
del projecte europeu Coastwatch, que
conjuntament amb altres escoles i
associacions medioambientals de tota
Europa fem per veure la costa a finals
d'any i al mateix temps per tal d'ajudar
a conèixer millor l'estat de conserva
ció ambiental dels litorals europeus
d'un any a l'altre.Per aquest motiu es
van fer dos grups, els cursos de cinquè
i sisè B va anar a peu fins la costa per
observar la zona que va des de Surrac

Tècnics de freDa 11, orientadors
laborals Agents d'inserció, forma
dors i tècnics socio-Iaborals eren els
sectors als que es destinava la jor
nada tècnica que divendres desen
volupava el proejcte Accord al
Centre de formació de ~ersones

fms el Riu Sec en tres grups.
El curs de sisè A hem anat amb

l'autobús que va de Benicarló a
Vinaròs fins prop del Barranc d'Aigua
d'oliva, i des de la carretera N·340
hem anat a peu fms la desembocadura
del barranc on hem començat l'obser-

Els estlldianty van trobar
més de 2.000 ampolles de
plàstic i van observar els
efectes de l'erosió als penya
segats d'Aigllaoliva

vació.
Ens hem repartit en tres grups d'ob

servació cadascun d'ells ha fet un tram
de 500 metres de litoral per omplir
després l'enquesta d'enguany; Durant
els trajectes d'observació a més de

adultes per Clonar a conèixer la pla
taforma telématica. Amb aquesta.
plataforma es preten proporcionar
informció retllevant als tècnics i ges
tors de treball, facilitar la coordina
ció entre els actors i la gestió de les
accions i seguiment.

veure el tipus de costa, les activitats
dels voltants, els perills de la zona, el
nombre i tipus de brutícia, etc., hem
comptabilitzat les quantitats de brutí
cia observada: botelles de vidre, bote
lles de plàstic, llaunes, briks, porta
llaunes, etc. Ens ha cridat l'atenció la
gran quantitat de botelles de plàstic i
restes vegetals, sobretot canyes, que hi
ha en algun tros. Hem comptat més de
2.000 botelles de plàstic prop de la
desembocadura del Barranc
d'Aiguadoliva.

També hem vist l'erosió que provo
ca els temporals en els penya-segats
de terra que hi ha en aquest lloc. Quan
hem acabat els nostres trams i hem
omplert les enquestes de cada grup,
hem tomat a l'escola caminat.

Alumnat de sisè
c.P. Mestre Francesc Catahín

Un instant de la presentació de la Plataforma

-
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Credibilitat (I)

...

[I
~ na de les coses primor

dials que ha de tenir un
polític és credibilitat. La
credibilitat es guanya con

vertint les paraules (les promeses
que sempre ens fan), sense
enganys ni subterfugis, en fets
palpables que solucionen els nos
tres problemes quotidians.

Fixem-nos en aquest exemple.
Farà aproximadament un mes, el
regidor de Medi Ambient, Lores,
anunciava que el problema dels
fecals del Morrongo s'havia de solu
cionar miljançant un estudi de la xarxa
de clavegueres que se li havia enca
rregat a l'empresa Sorea el passat
estiu. També va indicar que el projec
te estava llest i l'alcalde l'estava estu
diant (?), encara que se sorprenia que
aquesta empresa tardara tant a fer un
informe de vuit folis. I a més afegia
que era escèptic sobre que el proble
ma estigués solucionat per a la pro
pera temporada estival tenint en
compte els tipus d'obra a realitzar.

Ara, Mundo ix a la palestra i diu
que ha aconseguit el compromís de la
Generalitat per a finançar el projecte i
iniciar les obres de manera imminen~

i que aquestes estaran acabades
abans de setmana santa. Això sí, pri
mer s'havien de reunir ambdues parts

per a veure com fer el projecte.
El regidor diu que Mundo el té (el

projecte) i Mundo diu que s'han de
reunir per a veure com el fan. El regi
dor diu que no creu que estiga solu
cionat per a la propera temporada
estival i Mundo diu que estarà acabat
abans de setmana santa. El regidor
diu que no hi ha consignació pressu
postària per al 2004 i Mundo diu que
té un "compromís verbal" perquè ho
paguen des de la Generalitat I tot
amb 90 milions de les antigues pes
setes. Ni per a pipes. Escepticisme
per escepticisme, el meu. Credibilita~

cap ni una.
Més exemples. Segons va indicar

el mateix regidor de medi ambien~

l'Ashland Chemical, aquella que tots
coneixíem com la Sier, "no aboca resi
dus incontrolats i susceptibles de ser
considerats tòxics sinó que ho fa a la
xarxa de sanejament municipal".
Frase antològica. Per aquesta raÇ>
segurament aquesta empresa deu
abocar "aigua del cel", i seguint el
mateix fil argumental podem inferir
que tot el que s'aboca a la xarxa de
clavegueres municipal ni és tòxic ni es
pot considerar tòxic. Sí senyor, d'un
"plumaso" acaba de descobrir la
depuració universal. D'aquesta per al
Nobel!!

I per acabar d'arrodonir-ho ens
indica que unes pilotetes que tenen
un 10% de resina taponen les cano
nades. Que es formen pel material
acumulat durant anys, però que ara
no s'aboca res d'aquestes "cotxina
des". La setmana passada es va tren
car la claveguera per aquesta raó, fa
uns mesos també, fa uns anys també
-i quantes vegades no ens haurem
assabentat -, i tot i això, no senyor, no
hi ha abocaments (tòxics?) que pro
duïsquen aquests trencaments de
manera reiterada. L'acumulament es
deu produir per generació espontània
i el trencament de les canonades,
igual, per l'espontaneïtat de les pilote
tes. Per a pilotes estem, ara que ve
Camaval!

Això sí, valent ell, no donarà el vist
i-plau per a començar els tràmits de la
petició de la "bandera blava" fins que
no se solucione el problema dels abo
caments. Coneixent com actua el
nostre estimat alcalde, segurament ja
l'haurà demana~ la bandera. Si no,
temps al temps.

Robespierre

Programació cultural del febrer
La Tropue Malabo farà una representació itinerant pels carrers el diumenge 22

.... I regidor de cultura de
.. Benicarló va presentar

dijous l'agenda cultural del
mes de febrer. La programació
continua oferint un ampli repertori
d'exposicions com la col·lectiva
de pintura que s'inaugura diven
dres que ve, teatre amb la repre
sentació itinerant per al zona de
vianants de La Tropue Malabó
diumenge dia 22, o la música amb
un marcat accent romàntic el dia
dels enamorats a l'escola de

música ciutat de Benicarló. No
obstant també es parlarà de la
llengua aprofitant la celebració del
dia internacional de la llengua
materna, amb una conferència i
cine en valencià. A més el dia 27
s'oferirà una nova xerrada en el
marc del cilce Benicarló i tu, en
aquest cas sobre les construc
cions rurals a la ciutat. L'acte
anirà a càrrec del hisroriador i cro
nista oficial de Peníscola Juan
Bautista Simó.

La regidoria impulsarà engu
nay el music art 2004, una pro
posta adreçada a totes aquelles
persones interessades en donar a
conèixer les seues creacions a
l'àmbit de la música i les arts plàs
tiques dins la programació cultural
de Benicarló als músics locals no
professionals més joves i als artis
tes per donar a conèixer la seua
obra.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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I ara el Villarreal

Iïftll Benicarló es va desfer de l'innocent Benicàssim B
I ili amb una colossal facilitat. Tot i la pobresa del resul

tat final (2-0) els forasters no van haver de suportar
un incessant setge a la seua porteria, un continu atac i gol.
No es va marcar més perquè unes vegades els nostres
davanters ensopegaven amb la ratlla de calç que delimita
l'àrea menuda, d'altres exhibien un excés innecessari de
gola i d'altres, encara més difícil, s'embolicaven amb les
cames.

Sens dubte aquests del Benicàssim són els pitjors rivals
que de moment han visitat el Municipal de la Carxofa en la
present temporada. Quina colla d'arreplegats, pobrets
meus, ho feien tot ben malament. Ni pegar patades sabien.
El tòpic aquell que assegura que en ocasions el xofer de
l'autocar s'ha de vestir de futbolista perquè són tots tan i tan
dolents, en aquesta ocasió esdevenia una fai· làcia per que
dar-se curt: tots semblaven el xofer de l'autocar. AI primer
xut a porta que els van fer el porter va caure amb tan poca
gràcia que va anar a parar amb tota la cara dins d'un toll, "ú
nic toll que hi havia en tot el terreny de joc. L'entrenador feia
també de massatgista i els suplents (dos en duien, comp
tant el porter) miraven esglaiats per si hi havia la necessitat
de fer algun canvi. Com ens veiem, Déu meu.

Abans d'iniciar-se el partit els seNeis de megafonia van
anunciar que el San Pedro del Grau de Castelló havia per
dut a casa contra el Xert. La poca afició que se'n va poder
assabentar del missatge van esclatar en una desmesurada
demostració de joia. Tot eren mans enlaire, crits de bien,
bieeeen i entusiastes aplaudiments per obrir-se la possibili
tat de, com així va esdevenir, poder assolir un dels dos llocs
d'ascens, concretament el segon. Això, com ens veiem, que
tota una afició del Benicarló celebre la victòria del Xert, del
Xert, Senyor meu, és el símptoma més clar de quina és la
situació esportiva de la nostra entitat.

Xoco, nou entrenador victòria segura, va sorprendre el
respectable amb una alineació si més no inesperada. Va
deixar a la banqueta teòrics titulars (Jordi, Laio o Gus) i hi va
posar molta joventut. Anta, Cristian Masip, Javi Bueno i
Jorge Femandez, habituals suplents, van eixir en l'equip ini
cial i, no cal dir-ho, va aprofitar per reivindicar-se. Llàstima
de les urgències històriques de sempre. Amb paciència, no
ens caldria buscar cap importació i segur que seríem dels
capdavanters de regional preferent.

Els gols no recordo amb exactitud qui els va materialitzar
i ara mateix tinc perea de consultar cap diari. Aquesta dada
però, no la considero d'importància per a la tipologia de crò
nica que pretén ser aquest text. Sí, vaja, recordo que el
segon el va fer Javi López després d'un rebuig d'algú, però

La Veud:e
a:.rn.l::>

el primer no sé cert si va ser Raül, potser sí, o qui va ser. El
que sí que estic en condicions d'assegurar és que Carlos
Luengo no va sucar en aquesta ocasió, tot i que va ser
novament animat des de la grada per la seua simpàtica pro
genitora. Em va cridar l'atenció, per cert, com són de
pudents alguns jugadors del Benicarló, per exemple, des
prés d'una jugada d'atac amb resultat infructuós diversos
elements de la línia davantera van entrar en franca discus
sió a brams i bracejades sense aclarir un botito. Ací tots cri
den. És clar, si el mateix entrenador increpa el col·legiat i els
seus mateixos deixebles (Safanòria! li va dir a un) què no
ens hem d'esperar dels jugadors ? Doncs això, que imiten
el seu mestre, com a mínim en les formes.

D'àrbitre va fer un personatge poc alt, de trets caucàsics
i posat de d'habitant de l'Europa de l'est, que responia al pin
toresc nom de Christian Manecan. Efectivament, el referee
va resultar ser paisà Nicolae Ceucescu i Nadia Comaneci.
El personal li deia les coses pròpies i habituals que se'ls diu
als àrbitres i ell, impertèrrit, ni s'immutava. Se'n reia, gesti
culava, però no parlava. És el que té la globalització.

Diumenge vinent ens la juguem. Ens visita, ni més ni
menys, que l'actual líder del campionat, el Villarreal CF C. AI
seu camp ja els vam guanyar per Oa 3 i ara, en les actuals
circumstàncies, miracle seria que es repetira un resultat
semblant. Els del poble dels taulellets s'ho tenen molt cregut
i els àrbitres els ajuden perquè enguany els toca pujar; fins
i tot han fitxat un japonés que és possible que debute aquest
mateix diumenge. Si els guanyem ens posarem líders i és
per això que la directiva ha considerat que seria interessant
que el personal s'ho agarrara seriosament i acudira a ani
mar l'equip. Si tindrà Xoco ganes de vore la grada plena que
s'ha compromés a pagar-los l'entrada als del Gol Blau eixos
del Povet si pugen a tocar el tabal al Municipal de la
Carxofa.

A mi m'agradaria que guanyàrem amb contundència,
perquè són una colla de fantasmes aqueixos de Villarreal.
L'any passat, quan estàvem amb la corda al coll a punt de
baixar, van vindre ací amb tots els seus efectius, fins i tot
amb reforços de jugadors que després han estat al primer
equip a primera divisió i ens van acabar d'enfonsar.
Després, els desgraciats, van perdre al camp del Nules, un
dels nostres més directes rivals. El senyor Fèlix Tena, veí de
1I0lja i arxiu vivent del CDB, diu que ens tenen tanta ràbia
perquè un any vam pujar nosaltres de categoria i després
vam perdre contra el Catarroja, l'altre equip implicat en l'as
cens, i ells es van quedar amb un pam de nassos. I diu el
senyor Fèlix que encara se'n recorden d'això. De l'afer De la
Haba no n'he sabut res. Però hi insistiré.

-
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Benjamí i promeses de natació
Els joves nedadors del eN Benicarló van obtenir uns resultats força bons a les noves i

modernes instaHacions de la piscina provincial

11 1 passat diumenge 8 de
febrer els nedadors i neda
dores del Club Natació

Benicarló tingueren competició,
pel matí foren els nedadors de la
categoria benjamí i per la tarde ho
feren els de la categoria de pro
meses, aquesta es nova la pres
ent temporada i aplega als neda
dors nascuts fins a l'any 94 mentre
que per a les nedadores ho és fins
a l'any 96.

~ Les instaHacions on es rea
litzaren totes dues sessions va
ser la Piscina Provillcial, Ull
marc magn(fic i ampli Oil els
nedadors disfrutaren. Els nedadors es van desplaçar aquesta setmana fins Castelló

Pel matí foren un total de setze
nedadors repartits en: set xics i
nou xiques, mentre que per la
tarde ho feren catorze, deu xics i
quatre xiques. Les proves que
nedaren van ser, per als benja
mins de segon any cent metres
esquena i cinquanta metres papa
llona, aquesta prova també la rea-

li
es posicions i temps obtin
guts pels nostres nedadors
i nedadores han estat:

BENJAMINS:
Cent metres estils
6é Agustín Parra l' 29" 52
22é Luc Añó l' 45" 53
3a Maria Coll l' 39" 81
8a Montse Astor l' 46" 00
13a Sara Marqués l' 55" 51
17a Inma Cerdà 2' 13" 60
Cinquanta metres papallona
4t Ferran Remolina 40" 61
8é Agustín Parra 42" 92
24é Lluc Añó 56" 73
25é José Vizcarro l' 03" 68
2a Raquel Fabregat 46" 12
3a Maria Coll 48" 25

litzaren els nedadors de primer
any a la categoria i per a tots el
relleu de quatre per cinquanta
metres esquena. Per als nedadors
promeses es nedar la prova de
cinquanta metres lliures per als
xics i vint-i-cinc metres lliures per
a les xiques, el relleu consistí en
vuit per vint-i-cinc metres lliures.

4a Meritxell Sospedra 49" 25
10a Montse Astor 52" 89
14a Sara Marqués 57" 05
20a Inma Cerdà l' 05" 32
Cinquanta metres papallona

(nedadors de primer any a la cate
goria)

8é José A. Adell 51" 22
12é Ruben Vicente 56" 19
2a Lucia Piñana 52" 37
9a Marina Herrero l' 01" 54
14a Margarida Bueno l' 19" 28
Relleus 4x50 metres esquena
5é L'equip format per: Jose A.

Adell, Agustín Parra, Ruben
Vicente i Ferran Remolina amb un
temps de 3' 08" 21

1r L'equip format per: Montse
Astor, Meritxell Sospedra, Maria

La instal·lació on es realitzaren
totes dues sessions va ser la nova
piscina Provincial, un marc magní
fic i ampli on tant el públic com els
nedadors s'ho passaren força bé,
obtenint els nostres nedadors uns
resultats força bons, tant per als
benjamins com per als promeses.

............ RESULTATS
Coll i Raquel Fabregat amb un
temps de 3' 07" 82

PROMESES:
Cinquanta metres lliures

(nedadors nascuts l'any 1994)
11é Marc Avila 46" 35
14é Guillermo Soriano 48" 09
16é Joan F. Barrachina 51" 87
Cinquanta metres lliures

(nedadors nascuts l'any 1994)
3r Albert Astor 41" 93
4t Ferran Marzà 44" 13
7é Carlos Fuente 47" 18
Manuel Monserrat 47" 37
15é Ernest Marzà 59" 01
17é Jordi Curto l' 05" 03
20é Ivan Boix l' 10" 25
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Balanç del e A Baix Maestrat

Diversos atletes participant al campionat absolut celebrat a València

IIQ El diumenge 8 de
febrer va tindre lloc al
velòdrom Lluís Puig de
València, el Campionat

automòmic categoria Absoluta de
pista coberta amb la participació
d'atletes del C.d'A. Baix Maestrat.

~Dos atletes del BaixrMaestrat participaren amb
el.. colors del Playas de
Castelló després de l'acord
dels clubs pel qual els beni
carlandosjaran de filial del
Playas en aquelles proves on
no es puguera anar per ser
una categoria inferior.

Elisabet Delshorts va fer 58 en
la final 60MT amb un temps de
9"68 i 88 en salt de llargada..
Laura Esbrí va participar en llan
çament de pes i entrà també en la
final amb una marca de 9'92 mts i
acabant en 78 posició. Caria Vidal
va aconseguir entrar a la final de
60 MLL acabant en 68 posició
absoluta amb un temps de 8"48 i
48 autonòmica. Jesús Gellida va
participar en 300MLL i amb un
temps de 8'56"34 va fer marca
personal i 78 posició

Altres atletes de Benicarló Bea
Ferrando del Playas Castelló va
conseguir medalla d'or en salt d'al
çada amb una marca d'1 '63 mts.
Guilermo palau del FCBparticipà

en la prova de 1500ml acabant en
98 posició amb un temps de
4'11 "98-

El dissabte 7 de febrer es va
celebrar la Copa de Clubs Junior
en Pista Coberta amb la participa
ció de dos atletes del Baix
Maestrat que participaren amb els
colors del Playas Castelló per pri
mera vegada després de l'acord
del clubs pel qual el Baix Maestrat
farà de filial del Playas-Castelló,
en aquelles proves on no es
puguera anar per ser d'una cate
goria superior. Elisabet Delshorts
participà en 60 MLL amb un temps
de 8"07 i fent 48 posició i igualant
la millor marca de la temporada.
Laura Esbrí participà en Salt de
Llargada amb un salt de 5'08 m i
fent 48 posició, igualenta també la
millor marca personal de la tempo-

rada. Bea Ferranda participà en
Salt d'alçada i amb una marca de
1'61 m acabà en 48 posició.
Guillermo palau amb el FCB, parti
cipà en 800 ML i amb un temps de
2'01" va aconseguir fer MP i 68

posició. Per clubs Elk Playa
Castelló s'endugué medalla de
plata i el FCB la 48 posició.

El divendres 6 de febrer es va
fer un control a les pistes de
Castelló amb la participació de dos
atletes del Baix Maestrat. Adrià
Badí en 300MLL i amb un temps
de 39"75 va fer marca personal i
acostant-se molt a a la mínima per
anar al Campionat d'Espanya. Javi
Colmeiro participà en 60 ML amb
una marca de 7"54 i en 200 MLL
amb una tempsde 25"66.

El Povet goleja al Manacor

I] I Povelcom no es va deixar
sorprendre pel Manacor.
Acabada la primera meitat
del partit els benicarlandos

s'anaven al descans amb 1 gol d'a
vantatge sobre els locals, després d'un
joc bastant igualat.
En la segona part, només es va veure

un equip, el povet.com que va tenir el
domini total durant el que va restar de
parttt. El demostren els 5 gols que va
aconseguir anotar en aquesta fase
final de la trobada amb els encerts de
Chelete, Acidesio, Herràiz, J.
Couceiro. Només un gol passà per la
porteria dels homes del Baix Maestra~

després que Kique encertés un penal.
Encara que la golejada, que finalment
es va tancar amb un 1-6, hagués
pogut ser major, cal destacar l'absolu
ta esportivitat amb la qual es va des
envolupar el partit.
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Per Xavi Burriel

1,2,3 000 pilotetes "ofra ves"

"B/N I PLANOLS

"COPIES COLOR

••••••••••••••
Llibres de text i lectures recomanades

Còl-Iegis públics i centres d'ESO i Batxillerat

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA
c;:;¡~E.~c::> L Sant Blai, 2 -Tel.: 964475698

12580 BENICARLÓ
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